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   Informace z 4. zasedání  
     Předsednictva Rady vysokých škol  

konaného 25. dubna 2024  
 
 
Zasedání probíhalo prezenční a on-line formou. Maximální počet přítomných členů Předsednictva byl 32. 

Zasedání se zúčastnili hosté: 

prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. – místopředseda Rady pro výzkum, vývoj a inovace  
prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc.  – vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu  
doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D., rektor VŠE v Praze – místopředseda ČKR pro záležitosti ekonomické a sociální  
PaedDr. Jitka Jánošová, MBA – členka výboru Vysokoškolského odborového svazu 
 
 
Schválený program: 

1. Zahájení   
2. Zprávy z Užšího předsednictva Rady VŠ (prof. Ing. Jiří Skládanka, Ph.D.) 
3. Zpráva o jednání s ministrem Mikulášem Bekem (doc. Mgr. Jiří Langer, Ph.D.) 
4. Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ (Ing. Michal Farník)  
5. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů (doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D.) 
6. Vystoupení hostů  
7. Plán rozpočtu Agentury Rady VŠ na rok 2024 (Ing. Michaela Schwarzová, MBA) 
8. Programové prohlášení Rady VŠ 
9. Zprávy z Ekonomické komise (doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D.) 
10. Zprávy z Legislativní komise (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík)   
11. Různé 

 
 

1. Zahájení  
Zasedání zahájil předseda prof. Tomáš Kašparovský a uvítal všechny přítomné. Krátce pohovořil mj. o schůzce 
s ministrem Martinem Baxou. Následně předsedající prof. Jiří Skládanka představil program zasedání, 
návrhovou komisi a požádala členy Předsednictva Rady VŠ a nechal o nich hlasovat.  
 
Předmět hlasování:  
Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje program 4. zasedání Předsednictva Rady vysokých škol.  
 
Program byl přijat 32 hlasy přítomných členů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.   
 
Předmět hlasování: 
Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje návrhovou komisi ve složení: členové Užšího předsednictva,   
doc. Dr. Ing. Vlasta Radová, RNDr. Pavel Popela PhD, doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D. a JUDr. Ing. Mgr. 
Marek Hodulík.  
 
Návrhová komise byla schválena optickou většinou, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.   
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2. Zprávy z Užšího předsednictva Rady vysokých škol a
3. Zpráva o jednání s ministrem Mikulášem Bekem

Prof. Jiří Skládanka seznámil účastníky se zprávami z Užšího předsednictva Rady VŠ a doc. Jiří Langer navázal 
informacemi o jednání členů Užšího předsednictva s panem ministrem Mikulášem Bekem. Předsedající vyzval 
členy Předsednictva k hlasování o nominovaných členů do Výběrové komise pro Visegrádská stipendia 2024.  

Usnesení 
Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje nominované členy do Výběrové komise pro Visegrádská 
stipendia 2024.  

• JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík
• PhDr. Petr Just, Ph.D.
• doc. PhDr. Eva Křížová, Ph.D.
• doc. Ing. Ľubomír Sklenka, Ph.D.

Usnesení bylo přijato 32 hlasy přítomných členů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel. 

Usnesení 
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Užšího předsednictva Rady vysokých škol. 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel. 

4. Zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol
Ing. Michal Farník seznámil účastníky se zprávami ze Studentské komory Rady VŠ. 

Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol. 
Předsednictvo Rady vysokých škol nesouhlasí s usnesením Studentské komory Rady vysokých škol 
z 18. 4. 2024 týkající se koefecientu K – Graduation Rate.  

Usnesení bylo přijato 20 hlasy přítomných členů, 5 členů hlasovalo proti, 6 členů se hlasování zdrželo. 

5. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů
Doc. Jan Janoušek informoval přítomné o jednání a výstupů z Fóra předsedů akademických senátů, které se 
konalo 11 a 12. dubna na ČVUT. Dále informoval přítomné o změně předsedy Fóra předsedů akademických 
senátů. Novým předsedou se stal prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 

Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy Fóra předsedů akademických senátů. 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel. 
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6. Vystoupení hostů
Na 4. zasedání Předsednictva Rady VŠ vystoupili hosté:  
prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D.  – místopředseda Rady pro výzkum, vývoj a inovace  
Pan místopředseda informoval přítomné mj. o přípravě metodiky pro hodnocení programů účelové podpory 
výzkumu, vývoje a inovací a odpověděl na dotazy členů Předsednictva Rady VŠ. 

prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. – vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu  
Paní vrchní ředitelka informovala mj. stavu projednávání novely vysokoškolského zákona, přípravě další 
novely související akreditacemi a zabezpečením kvality, podpoře excelence, práci bezpečnostního výboru a 
pracovní skupiny k financování VŠ. Odpověděla rovněž na dotazy členů Předsednictva Rady VŠ. 

doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D.  – rektor Vysoké školy ekonomické v Praze, místopředseda ČKR pro záležitosti 
ekonomické a sociální  

Pan rektor krátce o informoval mj. o posledním zasedání ČKR, o novele vysokoškolského zákona a 
financování VŠ v roce 2025, vyzval Radu VŠ ke spolupráci a odpověděl na dotazy členů Předsednictva Rady 
VŠ. 

7. Plán rozpočtu Rady vysokých škol na rok 2024 (Ing. Michaela Schwarzová, MBA)

Ředitelka Agentury Rady VŠ Ing. Michaela Schwarzová seznámila přítomné s návrhem plánu rozpočtu Rady VŠ 
na rok 2024.  

Usnesení: 
Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje plán rozpočtu Rady vysokých škol na rok 2024, včetně 
navýšení rozpočtu Studentské komory o částku 100 tis. Kč, projednanou na prosincovém zasedání 
Předsednictvem Rady vysokých škol.  Výsledek hospodaření, bude pokryt z kladných zůstatků jednotlivých 
fondů Rady vysokých škol a Studentské komory Rady vysokých škol.  

Usnesení bylo přijato 20 hlasy přítomných členů, 1 člen hlasoval proti, 11 členů se hlasování zdrželo. 

8. Programové prohlášení Rady VŠ

Předsednictvu byla předložena aktuální pracovní verze návrhu programového prohlášení Rady VŠ pro období 
2024-2026 včetně dalšího postupu při vypracování dokumentu. 

9. Zprávy z Ekonomické komise
Prof. Jiří Skládanka seznámil účastníky se zprávami z Ekonomické komise. 

Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Ekonomické komise. 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel. 
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10. Zprávy z Legislativní komise
JUDr. Marek Hodulík seznámil účastníky se zprávami z Legislativní komise. Zejména s přípravou novelizace 
vysokoškolského zákona a změnou zákoníku práce.  

Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol konstatuje, že nebylo seznámeno s věcným záměrem novely VŠ zákona 
o akreditacích a neměla tedy možnost se k němu vyjádřit.

Usnesení bylo přijato 16 hlasy přítomných členů, 1 člen hlasoval proti, 4 členové se hlasování zdrželi. 

Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol žádá osvobození vysokých škol od rozhlasových a televizních poplatků, 
vzhledem k tomu, že související přijímače slouží na vysokých školách ke krizové komunikaci.  

Usnesení bylo přijato 20 hlasy přítomných členů, nikdo nehlasoval proti, 4 členové se hlasování zdrželi. 

Kompletní záznam jednání bude k dispozici v členské sekci na www stránkách Rady vysokých škol. 
Nejbližší zasedání Sněmu Rady vysokých škol se bude konat dne 16. května 2024.  
Nejbližší řádné zasedání Předsednictva Rady vysokých škol se bude konat dne 20. června 2024. 

http://www.radavs.cz/
http://www.radavs.cz/
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